
PROTOKOŁ Nr XVII/2012
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

z dnia 26 kwietnia 2012 roku

W sesji udział wzięli:
a) czternastu   radnych Rady Gminy              -  nieobecna Agnieszka Łomża           

b)  Wójt Gminy                                               -  Eugeniusz Dańczak
c)  Sekretarz Gminy                                       -  Iwona Wójcik
d) Skarbnik Gminy                                          - Marek Malinowski
e) Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury         - Anna Pietrzak
f) Kierownik OPS                                          -   Krystyna Szustak

Porządek obrad:

1.   Sprawy regulaminowe:
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z  XVI sesji Rady Gminy VI kadencji,

2. Podjęcie uchwał w sprawie:
a)  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego  dla  obszaru  „Wschód”  położonego  w  miejscowości  Dębnica 
Kaszubska gmina Dębnica Kaszubska,
b)  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego  dla  obszaru  położonego  w miejscowości  Dobieszewo  gmina 
Dębnica Kaszubska,
c)  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego dla obszarów położonych w rejonie miejscowości Dobieszewo, 
w  obrębach  Dobieszewo,  Dębnica  Kaszubska  Leśnictwo  oraz  Starnice  z 
przeznaczeniem pod budowę elektrowni wiatrowych,
d)  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w 
Dębnicy Kaszubskiej za 2011 rok. 
e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 
2012 - 2022,
f) zmian w budżecie Gminy na 2012 rok.

         3.  Przyjęcie Planu zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska.
4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami i wykonania uchwał – uwagi 
do sprawozdania.
5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami.

a) Komisji Kultury i Oświaty,
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
c) Komisji Rewizyjnej.

      6.  Interpelacje radnych. 
7.  Wolne wnioski, zapytania i informacje.
8.  Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
9.   Zamknięcie obrad.  
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Przebieg sesji:
 

1a/
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  dokonała  otwarcia  sesji  Rady 

Gminy  stwierdzając  prawomocność  obrad.  Otwarcia  dokonała  o  godz.1005 w  Sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na sesję 
Rady Gminy.
        

b/
 Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś  poinformowała, że przebieg sesji 
zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym.
Przewodnicząca  zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do przedstawionego porządku 
obrad.
Nie wniesiono uwag do zaproponowanego porządku obrad.
Przewodnicząca Rady Gminy J. Karaś poprosiła o przegłosowanie  porządku obrad.
Wynik głosowania – 14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że w związku z nieobecnością na 
dzisiejszej  sesji  rady  Gminy  Zastępcy  Przewodniczącej  Agnieszki  Łomży  prosi  o 
powołanie sekretarza w osobie radnej Elżbiety Fryckowskiej.
Radna Elżbieta Fryckowska wyraziła zgodę na pełnienie tej funkcji.

W związku ze śmiercią biskupa Jana Bernarda Szlagi  -  biskupa ordynariusza 
diecezji pelplińskiej - Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła o uczczenie 
jego pamięci minutą ciszy.

c/ 
Do   protokołu  nr  XVI  z   sesji  Rady   Gminy  z dnia   28 marca  2012 r. uwag 

nie wniesiono.
W  wyniku  głosowania  protokoł  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  0  przeciw,  0 
wstrzymujących /.
/ w trakcie głosowania nieobecna I. Tabaka/

Ad 2

a) 
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elzbietę 

Fryckowską o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do 
sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  obszaru 
„Wschód” położonego w miejscowości Dębnica Kaszubska gmina Dębnica Kaszubska,
Sekretarz  Obrad  Elżbieta  Fryckowska  odczytała  projekt  uchwały  wraz  z 
uzasadnieniem. / załącznik Nr 1 do protokołu/.

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany 
na posiedzeniach poszczególnych komisji. 

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają 
jeszcze zapytania odnośnie przedłożonego projektu uchwały? - otworzyła dyskusję nad 
projektem uchwały.

Radny P. Pałubicki poinformował, że Komisja Rewizyjna bardzo długo dyskutowała nad 
projektem tej  uchwały.  Przeprowadzili  także wizję  lokalną  tego osiedla.  Po wnikliwej 
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analizie członkowie Komisji  są za niepodejmowaniem tej uchwały. Jej podjęcie  rodzi 
duże koszty finansowe. Koszt opracowania planu to kwota 100 lub 150 tys. Z informacji 
jakie otrzymali, głównym powodem przystąpienia do opracowania tego planu jest wola 
zablokowania  budowy  na  tym  osiedlu  nadajnika  telefonii  komórkowej.  Po  dogłębnej 
analizie okazuje się, że opracowanie planu nie będzie miało wpływu na tę inwestycję. 
Podjęcie  uchwały  natomiast  będzie  zobowiązywało  Gminę  do  uzbrojenia  terenu  w 
niezbędną infrastrukturę techniczną. Teraz nie stać nas na ponoszenie tych kosztów. 
Obecnie koszty uzbrojenia ponoszą indywidualni właściciele działek. Gmina w postaci 
opłat  planistycznych  od  właścicieli  tych  działek  odzyska  tylko  część  poniesionych 
nakładów, dlatego Komisja wnioskuje o niepodejmowanie tej uchwały.  

Wójt przypomniał, że obowiązkiem samorządu jest zapewnienie ładu urbanistycznego 
oraz uzbrojenie  terenu w niezbędną infrastrukturę techniczną.  Uważa,  że brak planu 
przyczyni się do powstania chaosu urbanistycznego. Bez planu powstała ulica Parkowa. 
Właściciele  sami  uzbroili  teren,  Gmina  na  ich  wniosek  będzie  musiała  przejąć 
infrastrukturę. Przejęcie bez opłaty może nastąpić jedynie w przypadku, gdy właściciele 
dokonają darowizny na rzecz Gminy. Stara się, by na tym osiedlu nie zapanował taki 
chaos  urbanistyczny  jak  na  osiedlu  "Nad  Skotawą.  W  przypadku  tego  nowo 
powstającego osiedla ważne jest także wytyczenie dróg dojazdowych. Ulica Strzelecka 
nie spełnia warunków takiej drogi, gdyż nie jest przystosowana do przejazdu ciężkich 
samochodów.  Należy  tam przyjąć  inne  rozwiązania.  Wie,  że  te  rzeczy  kosztują,  ale 
uważa, że należy się z tym zmierzyć. Na tym osiedlu jest kilka działek przygotowanych 
do  rozpoczęcia  budów.  Najlepszym rozwiązaniem  byłoby  posiadanie  planu  dla  całej 
Dębnicy.  Pozwoliłoby  to  uniknąć  wielu   problemów,  np.  planowana  budowa  sklepu 
wielkopowierzchniowego  przy  ul.  Zjednoczenia.  Plan  precyzowałby  dokładnie 
przeznaczenie poszczególnych terenów. Jest za przyjęciem projektu tej  uchwały.  Nie 
zgadza się z argumentem, że głównym powodem niepodjęcia tej uchwały jest koszt, jaki 
będziemy  musieli  ponieść.  Prosi,  by  pamiętać,  że  w  najbliższym  okresie  zostanie 
złożony wniosek o budowę wieży telefonii komórkowej. Postawienie tej wieży planowane 
jest w centrum osiedla. My proponujemy inną działkę. Należy pamiętać, że mieszkańcy 
nie chcą takich inwestycji w centrum. Bez planu się nie obroni. W przypadku inwestycji-  
handlowych  protestuje  część  mieszkańców,  natomiast  w  przypadku  takich  inwestycji 
-wszyscy mieszkańcy. Uważa, że należy się cieszyć, że mieszkańcy chcą się budować, 
jest  to  dla  nas ważne gdyż przynoszą dochód dla  gminy.  Zgodnie  z  ustawą Gmina 
ponosi  koszt  opracowania  planu  i  uzbrojenia  terenu.  Na  wnioskowanym  terenie  nie 
powinno być, jego zdaniem, szamb z uwagi na zapewnienie ochrony zasobów wodnych. 

Radny  M.  Olech  zgodził  się  z  Wójtem,  że  plan  jest  potrzebny  dla  całej  Dębnicy 
Kaszubskiej,  jednak jego zdaniem takie propozycje  nie  powinny rodzić  się w trakcie 
trwania  roku  budżetowego.  Powinny  być  zaplanowane  przed  uchwaleniem  budżetu, 
dlatego  proponuje  przesunięcie  terminu  podjęcia  tej  uchwały  do  czasu  ujęcia  tego 
zadania w budżecie gminy na następny rok. Nadmienił, że mieszkańcy ulicy Parkowej 
sami wykonali niezbędną infrastrukturę techniczną.

Wójt ponownie poinformował, że Gmina będzie musiała wykupić tę infrastrukturę, jeżeli 
mieszkańcy nie przekażą tego w prezencie. 

Radny M. Olech zauważył, że mieszkańcy tej ulicy chętnie przekażą tę infrastrukturę, ale 
pod pewnymi warunkami, np: odśnieżanie dróg czy oświetlenie.
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Radny  P.  Pałubicki  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  na  pewno  musimy  odkupić  od 
właścicieli infrastrukturę jeżeli sami ją zbudowali?

Radczyni Prawna poinformowała, że obowiązkiem gminy jest zapewnienie infrastruktury 
mieszkańcom.  Jeżeli  mieszkańcy  sami  ją  wybudowali  i  wystąpią  z  wnioskiem  o 
przekazanie,  to  Gmina  będzie  zobowiązana  ją  przejąć.  Gmina  także  na  wniosek 
mieszkańców,  w  ramach  partnerstwa  może  budować  drogi.  Mieszkańcy  mogą 
zaoferować np. materiały i prosić o robociznę.        

Radny P. Pałubicki prosi o informacje dotyczące opłaty planistycznej - jak to wygląda, 
kto decyduje o wysokości tej opłaty?

Radczyni Prawna poinformowała, że w tej chwili nie potrafi na to pytanie odpowiedzieć. 
Nie jest przygotowana, a nie chce wprowadzać nikogo w błąd. 

Radny P. Pałubicki zauważył, że na tym terenie jest dużo działek przygotowanych pod 
budowę, panuje tam duża dzicz. Czy przystąpienie do opracowania planu uporządkuje 
temat?  Czy  opracowanie  planu  pozwoli  wywłaszczyć  właścicieli,  by  powstały 
pełnowymiarowe drogi?

Radna  E.  Fryckowska  uważa,  że  przed  przystąpieniem  do  takich  inwestycji  Gmina 
powinna dogadywać się z inwestorami w sprawach infrastruktury drogowej.

Wójt  poinformował,  że  są  takie  propozycje.  Prosi,  by  jednak  pamiętać,  że  mamy 
obowiązek  sprawiedliwego  budowania  infrastruktury  drogowej.  Wskazane  jest 
partnerstwo publiczno - prawne, ale należy pamiętać, że jest nasza odpowiedzialność za 
działania.  Wszyscy  wiemy,  że  w  hierarchii  oczekiwań  mieszkańców  drogi  są 
najważniejsze. Do chwili obecnej Gmina nie może wywiązać się z obowiązku budowy 
dróg na Osiedlu  Północ.  W chwili  obecnej  daleki  jest  od budowy drogi  oraz  innych 
mediów na terenach, które mają być objęte planem.

Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła uwagę, by Radni skupili się na podjęciu decyzji, 
czy nas obecnie stać na przystąpienie do realizacji tej uchwały oraz czy jest  nam teraz 
ten plan potrzebny?

Radny  M.  Mnich  zwrócił  uwagę,  że  w  projekcie  budżetu  zaplanowano  dochody  ze 
sprzedaży  mienia  komunalnego  w  wysokości  4  mln  zł.  Czy  przystąpienie  do 
opracowania  planu  nie  otworzy  zbytu  terenów  pod  budownictwo  mieszkaniowe 
prywatnym właścicielom gruntów? Czy nie  będzie  to  miało  negatywnego  wpływu  na 
sprzedaż naszego mienia? 

Radny A. Ślipek zwrócił  się z pytaniem, czy opóźnienie przyjęcia tej  uchwały będzie 
miało wpływ na decyzję o blokadzie planowanej inwestycji - budowie masztu?

Radczyni Prawna poinformowała, że jeżeli  nie ma planu, to decyzje w tych sprawach 
podejmuje Wójt. Inwestor składa wniosek i od tego czasu liczą się terminy. Zwłoka w 
czasie podjęcia tej uchwały nic nam n ie da w tym przypadku.

Radny A. Ślipek uważa, że należy opóźnić termin podjęcia tej uchwały i przystąpić do 
opracowania planu dla całej miejscowości Dębnica Kaszubska.      

Wójt poinformował, że plany opracowywane są dla tych terenów, gdzie planowane są 
inwestycje.

Radny P. Pałubicki zauważył, że taki plan jest także potrzebny dla centrum miejscowości 
chociażby  na  planowaną  budowę  sklepu  wielkopowierzchniowego.  Taki  plan 
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dopuszczałby lub nie taką inwestycję w centrum. Zastanawia się także, czy tym planem 
nie należy objąć terenów osiedla "Nad Skotawą" oraz ulicy Polnej. W tych przypadkach 
najbardziej chodzi o infrastrukturę drogową. Prosi o informację, jaka byłaby różnica w 
kosztach, jeżeli dołączono by obszary?

Wójt  poinformował,  że  byłaby  duża  różnica  w  cenie.  Najdroższe  przy  takich 
opracowaniach są podkłady geodezyjne, które generują koszty.

Radny M. Mnich przypomniał, że w takich przypadkach, we wcześniejszych kadencjach 
Rady, inwestorzy partycypowali w kosztach opracowania takich planów, jak jest w tym 
przypadku?

Przewodnicząca  Rady  J.  Karaś  zauważyła,  że  przystępując  do  opracowania  planu 
otwieramy furtkę osobom prywatnym ograniczając sprzedaż naszego mienia. Obecnie 
osoby planujące tam budowę muszą same zadbać o infrastrukturę. 

Wójt zauważył, że Rada jest dla wszystkich mieszkańców gminy, przysłowiowy Kowalski 
też ma prawo do sprzedaży działek.

Skarbnik  poinformował,  że  zgodnie  z  ustawą  wysokość  opłaty  planistycznej  może 
podnieść wartość terenu o 30%.

Radny  P.  Pałubicki  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  właściciele  są  zainteresowani 
opracowaniem tego planu ?. Zwrócił się także z prośbą o podanie symulacyjne wzrostu 
ceny terenu po opracowaniu planu.

Skarbnik poinformował, że podanie takich danych na dzień dzisiejszy nie jest możliwe, 
gdyż będą one znane po wykonaniu wyceny przez rzeczoznawcę przed przystąpieniem 
do sporządzania planu oraz po jego sporządzeniu.

Przewodnicząca  Rady J.  Karaś  zauważyła,  że Radni  mają  już  na pewno wyrobione 
stanowisko w tym zagadnieniu i dalsza dyskusja jej zdaniem nie wniesie nic nowego.

Przewodnicząca Rady J. Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  

W  wyniku  głosowania   uchwała  nie  została  przyjęta  /1  za,  9  przeciw,  4  
wstrzymujących/.

b)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 

Fryckowską   o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do 
sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  obszaru 
położonego w miejscowości Dobieszewo gmina Dębnica Kaszubska. 
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska  odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
/ załącznik Nr 2 do protokołu/.

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany 
na posiedzeniach poszczególnych komisji.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.

Radny P. Pałubicki wnosi o odrzucenie projektu uchwały. Jako uzasadnienie podaje fakt, 
że  do  dnia  dzisiejszego  nie  wpłynęła  darowizna  inwestora  na  pokrycie  kosztów 
opracowania planu.
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Przewodnicząca Rady J. Karaś zauważyła,  że ta uchwała oraz następna z porządku 
obrad  dokonuje  podziału  wcześniej  podjętej  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do 
opracowania Planu zagospodarowania przestrzennego dla Dobieszewa. 

Xawier  Caral  -  przedstawiciel  firmy  Ibereolika  poinformował,  że  jego  firma  od  6  lat 
związana jest z tą gminą. W chwili obecnej mają zezwolenia na przyłącza do Zakładów 
Energetycznych pozyskanej energii z elektrowni wiatrowych. Ciągle trwają poszukiwania 
najbardziej  odpowiednich  miejsc  na  postawienie  planowanej  farmy  wiatrowej.  Radni 
wiedzą, jak ciężko na tych terenach przebiega proces uzyskiwania wszelkich zezwoleń. 
Ile  trzeba zachodu,  by uzyskać decyzję w sprawie  wpływu planowanej  inwestycji  na 
środowisko z RDOŚ. Obowiązujące Studium zagospodarowania przestrzennego terenu 
zezwala  na  tamtym terenie  na  taką  działalność.  Uważa  ponadto,  że  uchwała,  którą 
Radni przyjęli, nie została zmarnowana. W tym czasie wykonali wiele czynności, które 
obecnie  pozwolą  na  przyspieszenie  tempa nad  opracowaniem planu.  Inwestorowi  w 
chwili obecnej zależy na projekcie, który jest możliwy do najszybszej realizacji. Zawarta 
umowa z Zakładem Energetycznym umożliwia im  przyłączenie się do istniejącego PZS. 
W tym celu potrzebna jest budowa 11 km linii podziemnej. Właścicielem terenu, przez 
który ma przebiegać ta linia, są Lasy Państwowe. Obecnie mają możliwości jej budowy. 
Oferta na opracowanie  planu,  którą otrzymali  z Biura Projektowego w Olsztynie,  nie 
pozwala na przystąpienie do jego opracowania bez ogłoszenia przetargu na wykonanie 
tych prac  oraz nie  spełnia  ich  oczekiwań.  Jako inwestorzy  na tym terenie  chcą dać 
darowiznę  na  opracowanie  Planu  zagospodarowania  dla  wnioskowanych  terenów. 
Jednocześnie chcą, by wykonawcą była firma, która spełni ich oczekiwania. Chcą, by 
była  to  firma,  która  ma  doświadczenie  w  opracowywaniu  planów  do  takich  celów. 
Podział wcześniej przyjętej uchwały pozwoli inwestorowi na wykonanie tych planów w 
trybie  bezprzetargowym.  Po  podpisaniu  umowy  zostanie  przekazana  darowizna  na 
konto Urzędu Gminy, gdyż będzie znana kwota jego opracowanie. Na ten czas nikt nie 
zna kwoty, ale ta darowizna może wpłynąć w każdej chwili, gdyż im zależy na czasie.

Radny P. Pałubicki uważa, że można było dokonać zaliczkowej wpłaty.  

X. Caral poinformował, że do chwili obecnej nie było możliwości przyłączenia tej farmy 
do  sieci  krajowej,  dlatego  nie  było  projektu.  Radni  są  świadomi  tego,  że  jeżeli  nie 
wpłynie od nich darowizna na ten cel, to mogą odstąpić od realizacji  tej uchwały i  ją 
uchylić.  Realizacja  wcześniejszej  uchwały  odwlekła  się  z  powodów  od  nich 
niezależnych.  Podkreśla,  że  ten  czas  nie  został  zmarnowany.   Ma  nadzieję,  że  w 
przeciągu  5  miesięcy,zakładając  jakieś  nieprzewidywane  zdarzenia  12  -14  m-cy, 
uzyskają decyzję środowiskową. W tym czasie także powinny być opracowane plany. W 
tym czasie wykonali wszystkie niezbędne analizy (monitoring ptaków, nietoperzy, fauny i 
flory. Firma Pro-Eko z Gdańska wykonuje dla potrzeb Gminy raport o oddziaływaniu na 
środowisko,  który maksymalnie za 2 tygodnie powinien wpłynąć do Urzędu.  Obecnie 
będziemy  wykonywać  dwie  procedury  administracyjne  jednocześnie  tj.  plan 
miejscowego zagospodarowania i decyzję w sprawie wpływu inwestycji na środowisko. 
Dla nich będzie to duża oszczędność czasu. Sądzi, że w okresie 12 - 14 m-cy plany 
zostaną  uchwalone,  gdyż  prowadzone  są  już  rozmowy z  przedstawicielami  RDOŚ i 
wstępnie  mają  pozytywną akceptację  dla  lokalizacji  tej  inwestycji.  Termin  wykonania 
planu też jest realistyczny. Uzgodniono wszystkie grunty. Sądzi, że za 12 - 14 m-cy będą 
mogli uruchomić procedury na przygotowanie projektu budowlanego. Z tego też faktu 
wynika  konieczność  podziału  i  wykonanie  dwóch  oddzielnych  planów,  tj.  I  dla 
miejscowości, gdyż mieszkańcy będą tego wymagać, II dla farmy wiatrowej, który jest o 
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wiele  prostszy.  Działki  nadal  zostają  działkami  rolnymi  z  możliwością  budowy farmy 
wiatrowej  oraz  wydzielenia  dróg  dojazdowych.  Plan  miejscowy  dla  40  rodzin  daje 
możliwość  rozwoju  tej  miejscowości.  Przy  opracowywaniu  tego  planu  będzie  można 
przeklasyfikować  niektóre  tereny  na  działki  budowlane.  Miejscowość  ma  charakter 
rolniczy,  ale  ma  także  charakter  historyczny.  Jest  to  bardzo  spokojna  i  fajna 
miejscowość,  by  w  niej  mieszkać.   Ponadto  przy  podziale  oni  mają  komfort,  że  w 
przypadku opóźnienia w wykonaniu planu dla miejscowości nie będzie to miało wpływu 
na przygotowanie planu dla farmy wiatrowej. Do uzyskania zezwolenia na budowę będą 
potrzebowali  dwóch planów,  gdyż oddziaływanie  farmy na środowisko zamyka się w 
obrębie miejscowości. Plany wprowadzą uregulowania prawne niektórych faktów, które 
nie są odzwierciedlone w studium. Plany są im niezbędne dlatego, że muszą odnieść się 
w nich do rozwiązania transportu ponadgabarytowego, gdyż ma on swoje wymagania 
oraz oddziaływania na środowisko, w tym przypadku oddziaływanie na miejscowość i 
musi mieć to wszystko uregulowane zgodnie z prawem. W takim przypadku na działkach 
obok  farmy  nie  będzie  mogło  być  działek  siedliskowych  -  musi  to  mieć  wszystko 
zabezpieczone.  Projekt  uchwał  obejmuje  cały  teren  będący  w  ich  zainteresowaniu. 
Zaznacza, że przeprowadzenie przetargu przedłuży termin realizacji. 

Radny P. Pałubicki zwrócił  się z zapytaniem, czy inwestor ma już firmę planistyczną, 
która  wykona  plany?  Ponownie  zwrócił  się  z  zapytaniem,  kiedy  wpłyną  środki  na 
realizację tego zamierzenia?

X. Caral poinformował, że po podpisaniu umowy wstępnej.

Radny P. Pałub icki uważa, że kolejność winna być odwrotna.

X.  Caral  poinformował,  że po weekendzie  majowym będzie  pełna informacja  na ten 
temat. Spodziewają się 3 ofert na wykonanie tych planów. Będzie opcjował, by najpierw 
było porozumienie a później przekażą środki, gdyż oni nie mogą wskazać konkretnego 
celu darowizny.

Wójt  zwrócił  uwagę,  że  nie  może  być  takiej  dyskusji,  że  inwestor  wskaże  nam 
wykonawców planów. Wybór należy do gminy, zgodnie z przepisami prawa. To Wójt i 
Rada bierze odpowiedzialność za realizację uchwały.

Radczyni Prawna zwróciła uwagę, że poruszane kwestie nie są tematem do ustaleń na 
tej  sesji.  W  tych  sprawach  inwestor  powinien  porozumieć  się  z  Wójtem  w  trakcie 
spotkania. 

X. Caral zwrócił się z pytaniem, czy może otrzymać od radczyni wzór porozumienia, b y 
się do niego odnieść?

Radczyni Prawna poinformowała, że to należy od decyzji  Wójta. Uważa, że w czasie 
przerwy  potrzebne  jest  spotkanie  Wójta  z  inwestorem,  by  wyjaśnić  nasze  przepisy 
prawne.  Wszystkie  czynności  muszą  być  zrobione  zgodnie  z  wymogami  naszego 
prawa.  Poinformowała  także,  że  te  sprawy  nie  blokują  podjęcia  tej  uchwały. 
Porozumienie, które będzie zawierać terminy, kwoty, to oddzielna sprawa.

Radny  P.  Pałubicki  ponownie  zauważył,  że  inwestor  zna  ustalenia  i  zwrócił  się  z 
zapytaniem: w związku z tym, że Radni liczą pieniądze budżetu Gminy tak jak on  swoje, 
w jakim okresie od podjęcia uchwały wpłyną środki na konto urzędu?

X. Caral poinformował, że po podpisaniu porozumienia.
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Wójt zauważył, że podjęcie uchwał rozpocznie proces konsultacji z mieszkańcami. Czy 
nie będzie zagrożenia, że rozdzielenie tych planów pozbawi mieszkańców możliwości 
wypowiedzenia się na temat planu dotyczącego wiatraków? Na dyskusjach społecznych 
jest  dużo emocji.  Czy mieszkańcy nie będą mieli  nam za złe,  że zgodziliśmy się na 
rozdział  tego  planu?  Mówi  się,  że  plan  inwestycyjny  będzie  szybko,  a  plan  dla 
miejscowości później.

X. Caral poinformował, że nie zakłada tego, ale tak może się zdarzyć.

Wójt  stwierdził,  że  wiemy  jak  mieszkańcy  reagują  na  wszelkie  dyskusje  w  trakcie 
spotkań.  Bez  konsultacji  nie  będzie  można  podjąć  uchwał  o  przyjęciu  planów 
miejscowych dla wnioskowanych terenów. Musimy to wszystko przekazać mieszkańcom 
i ich przekonać, że nie pogarszamy ich warunków bytowych - egzystencji oraz, że nie 
jest to związane z konsekwencjami finansowymi.

X.  Caral  zwrócił  uwagę,  że  władze  gminy  nie  opracowują  planu  zagospodarowania 
przestrzennego  dla  całej  miejscowości  Dębnica  Kaszubska,  a  tylko  dla  konkretnych 
terenów gdzie jest pilna potrzeba. Oni jako inwestorzy potrzebują dwóch oddzielnych 
planów , tj: dla miejscowości w celu uporządkowania zgodnie z przepisami prawa oraz 
dla samej inwestycji.     

Nie wniesiono innych uwag do projektu uchwały.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta /10 za, 4 przeciw, 0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.

c)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 

Fryckowską  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do 
sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  obszarów 
położonych  w  rejonie  miejscowości  Dobieszewo,  w  obrębach  Dobieszewo,  Dębnica 
Kaszubska  Leśnictwo  oraz  Starnice  z  przeznaczeniem  pod  budowę  elektrowni 
wiatrowych. 
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały.  /  załącznik Nr 3 do 
protokołu/.

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany 
na  posiedzeniach  poszczególnych  komisji.  Dyskusja  przy  podejmowanej  wcześniej 
uchwale także powiązana była z tym projektem uchwały. Zwróciła się z zapytaniem, czy 
radni mają jeszcze jakieś uwagi do tej uchwały?

Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, dlaczego w omawianych materiałach nic 
się  nie  mówi  o  wpływie  tej  inwestycji  na  miejscowości  Starnice  czy  Dobieszewko? 
Uważa, że to oddziaływanie także tam wystąpi. Patrząc na mapę zauważa, że obejmuje 
3 miejscowości. Sądzi, że jest to robione niedokładnie.

K.  Caral  poinformował,  że  zakres  inwestycji  został  zawężony  z  7  do  6  wiatraków i 
planowana inwestycja nie obejmie tych terenów i nie będzie tam oddziaływania.

Wójt zauważył, że w tytule uchwały powinno być zapisane sołectwo Dobieszewo, a nie 
tylko sama miejscowość Dobieszewo. Mieszkańcy Dobieszewka upomną się o to.
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Przewodnicząca  Rady  J.  Karaś  zwróciła  się  z  następującymi  zapytaniami:  dlaczego 
zastosowano taki zapis w tytule uchwały? - czy to oznacza, że ma uznać, że zapis jest 
błędny? Czy możemy zmienić tytuł uchwały jeżeli nie zadowala Wójta?- czy projekt tej 
uchwały po zmianie tytułu będzie ponownie przedmiotem obrad kolejnej sesji?

Radczyni  Prawna  wyjaśniła,  że  jeżeli  zapis  zawarty  w  tytule  uchwały  obejmuje 
miejscowości,  o których mówili  przedmówcy,  to zapis jest  prawidłowy.  Zwróciła  się z 
zapytaniem czy formalnie uchwała jest prawidłowo opracowana?

Wójt  poinformował,  że  nie  ma  uwag  do  strony  formalnej.  Uważa  tylko,  że  należy 
rozszerzyć tytuł o wskazanie konkretnych miejscowości. 

Radczyni  Prawna zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy zastosowany zapis  obejmuje  to,  o 
czym mówi Wójt?

Radny M. Mnich stwierdził, że jego zdaniem tak, gdyż w tytule wyraźnie jest zapisane, 
że  w  obrębach,  a  nie  w  obrębie.  Słowo  "obrębach"  wskazuje  na  uwzględnienie 
pozostałych miejscowości.

D.  Matyszewska  -  inspektor  urzędu  potwierdziła,  że  tytuł  obejmuje  wszystkie 
miejscowości  znajdujące  się  w  wskazanych  obrębach.  Wyjaśniła  także,  że  pojęcie 
obrębu definiuje ten obszar.

Radczyni Prawna także uważa, że jeżeli  słowo "obręby" obejmuje te miejscowości, to 
nie ma potrzeby zmiany tytułu.

Radna E. Fryckowska także uważa, że jeżeli  w obrębie Dobieszewo mieszczą się te 
miejscowości, to tytuł uchwały jest prawidłowy.

X.  Caral  zwrócił  uwagę  na  fakt,  że  "oddziaływanie  na  środowisko"  jest  szerokim 
pojęciem.  Prosi,  by  pamiętać,  że  przedmiotem analizy  planu  zagospodarowanie  nie 
będzie  skutek  oddziaływania  na  nie.  To  oddziaływanie  będzie  przedmiotem  analizy 
RDOŚ. 

Nie wniesiono innych uwag.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta /10 za, 4 przeciw, 0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do protokołu.

d)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 

Fryckowską  o przedstawienie projektu uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy Kaszubskiej za 2011 rok
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska  odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 4 do 
protokołu/.

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany 
na posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
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W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /14 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do protokołu.

e)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 

Fryckowską o przedstawienie projektu uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2012 - 2022.
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały.  /  załącznik Nr 5 do 
protokołu/.

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany 
na posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /14 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do protokołu.

f)

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Sekretarz  Obrad  Elżbietę 
Fryckowską o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 
2012 rok.
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały.  /  załącznik Nr 6 do 
protokołu/.

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany 
na posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /14 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do protokołu.

Ad 3
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 

Fryckowską o przedstawienie Planu zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica 
Kaszubska z dnia 17 kwietnia 2012 r. 
Sekretarz  Obrad  Elżbieta  Fryckowska  przedstawiła  plan  zbywania  nieruchomości  na 
terenie  Gminy  Dębnica  Kaszubska  z  dnia  17  kwietnia  2012  r.  (załącznik  Nr  7  do 
protokołu).
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  Plan  był  opiniowany  na 
posiedzeniu wszystkich Komisji Rady. 
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  pytaniem,  czy  Radni  mają 
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dodatkowe uwagi do planu? 

Radny P. Pałubicki poinformował, że członkowie jego Komisji nie zdążyli zapoznać się z 
planem i prosi o jego przedstawienie.

Wójt poinformował o lokalizacji działek proponowanych do zbycia oraz o celach na jakie 
będą zbyte. Ponadto poinformował, że te działki nie mają dla nas żadnego większego 
znaczenia.

Radni nie wnieśli innych uwag do przedstawionego Planu.    

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  planem  zbywania 
nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 17.04.2012 r.
           W wyniku głosowania plan zbywania  nieruchomości na terenie Gminy  
został przyjęty jednogłośnie   (14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących). 

Ad 4
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła Wójta Gminy o złożenie 

sprawozdania z działalności między Sesjami.
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 28 marca  2012 r. do 25 
kwietnia  2012 r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 8 do protokołu/.  

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła o złożenie sprawozdania 
z wykonania uchwał.        
Sprawozdanie  z  wykonania  uchwał  za  okres  od  28.03.2012  r.  do  25.04.2012  r. 
przedstawiła Sekretarz Gminy /załącznik Nr 9 do protokołu/.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem Wójta.
Radny I. Ziółkowski zwrócił uwagę na złą jakość nowo wybudowanego chodnika od ulicy 
Skarszewskiej  do  ogródków  działkowych.  Chodnik  stanowi  niebezpieczeństwo  dla 
użytkowników. Radny uważa, że winien on być położony w miarę możliwości prosto, a 
nie "zygzakiem".
Wójt  także  uważa,  że  chodnik  winien  być  bezpieczny.  Jest  już  po  rozmowach  z 
wykonawcą, który został zobowiązany do jak najszybszej jego modernizacji.
Radny  I.  Ziółkowski  poinformował,  że  cieszy  się,  że  lasy  chcą  remontować  drogę 
powiatową na odcinku Łysomice - Mielno. Obawia się jednak, że z chwilą przejęcia tej 
drogi przez Lasy Państwowe dojdzie do takiej sytuacji, że mieszkańcy gminy nie będą 
mogli  z  niej  korzystać,  gdyż  straż  leśna  będzie  karać  mandatami  kierowców 
korzystających z tej drogi.  
Wójt poinformował, że ma tego świadomość, że jak stan tej drogi ulegnie poprawie, to 
mieszkańcy  będą  z  niej  korzystać  częściej  niż  obecnie.  Poinformował,  że  zachowa 
pisemną formę zastrzeżenia korzystania z tej drogi przez mieszkańców.
Przewodnicząca Rady J. Karaś także popiera obawy przedmówcy.
Radny K. Badowski zauważył, że ta droga stanowi najbliższe połączenie mieszkańców 
Mielna z Dębnicą Kaszubską. 
Radny K.  Żukowski  zauważył,  że powinniśmy trzymać się opcji,  że Lasy Państwowe 
wyremontują tą drogę, gdyż nikt  inny tego na pewno w najbliższym czasie nie zrobi. 
Należy jednak zagwarantować dostępność do tej drogi dla osób prywatnych.
Wójt poinformował, że to zagadnienie jest dogłębnie analizowane.
Radny  A.  Ślipek  zwraca  uwagę  na  niedokończone  prace  przy  budowie  instalacji 
wodociągowo-kanalizacyjnej  w  Budowie.  Ma  nadzieję,  że  prace  jeszcze  nie  zostały 
odebrane i do czasu ich odbioru wszystkie niedociągnięcia zostaną usunięte.
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Przewodnicząca Rady J. karaś zwróciła  się z zapytaniem, gdzie świadkowie Jehowy 
planowali budowę bożnicy?
Wójt poinformował, że na terenach na przeciwko GOK - przy Zakładzie produkującym 
słodycze. Poinformował także, że chcieli je za symboliczną złotówkę. Działka znalazła 
nabywcę i została sprzedana w drodze rokowań.

Ad 5
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Przewodniczących 

Komisji Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami. 

a/
Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Elżbieta Fryckowska poinformowała, 

że  komisja  w  okresie  międzysesyjnym  spotkała  się  na  2  posiedzeniach.  I  tak:  na 
pierwszym  posiedzeniu  członkowie  Komisji  zapoznali  się  szczegółowo  z 
funkcjonowaniem kompleksów sportowych w Dębnicy Kaszubskiej.  Poinformowała, że 
za organizację  zajęć  na  obiektach  przyszkolnych  odpowiedzialny  jest  pan  Radosław 
Labudda.  Od 31 marca do końca czerwca przyznano  mu 75 godzin  na organizację 
zajęć. Obecnie z tych boisk korzysta około 30 osób. Zajęcia odbywają się od czwartku 
do  niedzieli  w  godzinach  od  1530   do  1830  .  Natomiast  za  działalność  "Orlika" 
odpowiedzialny  jest  pan  Janusz  Chomicki,  który  jest  zatrudniony.  Jego  płaca  jest 
współfinansowana  w  ramach  projektu  na  budowę  boiska.  Podstawową  działalnością 
tego obiektu są zajęcia z dziećmi grającymi w piłkę nożną. Są tam prowadzone zajęcia 
ogólnorozwojowe. W/w posiada uprawnienia trenerskie. Poinformował, że jeżeli będzie 
zapotrzebowanie  na  inne  dziedziny,  to  także  będą  się  rozwijać.  Członkowie  Komisji 
uważają, że młodzież z terenu jest pozbawiona możliwości korzystania z tego obiektu. 
Ich zdaniem należy poczynić kroki,  by od nowego roku szkolnego młodzież z każdej 
szkoły mogła chociaż raz w miesiącu korzystać z tego obiektu.

Na drugim posiedzeniu  członkowie  Komisji  analizowali  projekty  uchwał  na dzisiejszą 
sesję,  ze szczególnym uwzględnieniem analizy projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
sprawozdania z wykonania budżetu GOK za 2011 rok.

Przewodnicząca  Komisji  poinformowała  także,  że  członkowie  Komisji  zgodnie  z 
przedłożoną  informacją  na  poprzedniej  sesji,  uczestniczyli  w  spotkaniu  rodziców  z 
dyrekcją Szkoły Podstawowej w Gogolewie. Na obecnym etapie można stwierdzić, że 
konflikt  został  zażegnany.  Sądzą,  że  wszelkie  obawy wynikły  z  braku pełnej  wiedzy 
rodziców  dotyczących  planowanych  zmian.  Był  zły  przepływ  informacji.  Wszelkie 
poczynione  uzgodnienia  zostaną  zawarte  w  arkuszu  organizacyjnym  szkoły  na  rok 
szkolny 2012/2013.

Wójt  poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym  w  Niepoględziu  w  siedzibie 
Stowarzyszenia  "Speranda"  odbyło  się  bardzo ciekawe spotkanie  z  poetami.  W tym 
spotkaniu  gościliśmy  także  poetę  z  Wilna.  Uważa,  że  organizacja  takiej  imprezy  na 
terenie Gminy jest wyróżnieniem. Żałuje, że tak mało osób w nim uczestniczyło. 

b/

 Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Karol Żukowski poinformował, 
że komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na jednym posiedzeniu, na którym 
opiniowano materiały na dzisiejszą sesję Rady Gminy.
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c/   
  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował, że komisja w 
okresie  międzysesyjnym  spotkała  się  na  dwóch  posiedzeniach.  Jedno  (drugie) 
poświęcone było opiniowaniu materiałów na dzisiejszą sesję. Na pierwszym posiedzeniu 
przeprowadzono  kontrolę  Ośrodka  Pomocy  Społecznej.  Z  wynikami  tej  kontroli 
zapoznają  na  następnej  sesji  Rady  Gminy,  gdyż  obecnie  trwają  porównania 
wydatkowania  środków.  Generalnie  Komisja  nie  stwierdziła  uchybień.  Komisja  jest 
zadowolona  ze  sposobu rozliczania  kierowcy  za świadczenie  usług na rzecz  innych 
jednostek  organizacyjnych  gminy.  Jednostki  ponoszą  rzeczywiste  koszty. 
Przewodniczący Komisji zwrócił się z zapytaniem, jakie obecnie Gmina ponosi koszty 
związane z utrzymaniem samochodu służbowego, który został przekazany do ZGK, a 
świadczy usługi na rzecz Gminy?
Wójt  poinformował,  że  samochód  służbowy  ponownie  został  przekazany  z  ZGK  do 
Gminy. Zatrudniono kierowcę. W tamtym okresie było to niemożliwe z uwagi na fakt, że 
kierowca w ZGK wykonywał także prace związane z odśnieżaniem.
Rany P. Pałubicki prosi o podanie kosztów utrzymania, czy taniej jest, kiedy kierowca 
jest  zatrudniony w Urzędzie Gminy,  czy jak świadczy usługi  na zasadnie wynajmu z 
ZGK? Jego pytanie  ma związek z wcześniejszymi  planami  dotyczącymi  przekazania 
całego transportu do ZGK.
Wójt  poinformował,  że  najtańszą  formą  dowozu  dzieci  do  szkół  jest  korzystanie  z 
transportu zewnętrznego. Nasz tabor jest znikomy, a Gimbus jest już wyeksploatowany. 
Przewodniczący Komisji poinformował także, że w trakcie kontroli zbadano zasadność 
pisma  skierowanego  do  Komisji  Rewizyjnej  przez  jedną  z  podopiecznych  Ośrodka 
Pomocy Społecznej. Po analizie pisma i przedstawionych materiałów przez kierownika 
jednostki  Komisja  stwierdziła,  że  stan  podany  w  piśmie  jest  niezgodny  ze  stanem 
faktycznym. W tym konkretnym środowisku usługi opiekuńcze świadczone są przez 2 
opiekunki w łącznej ilości 27,5 godzin tygodniowo.

Ad 6

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Radnych o składanie interpelacji.

Poinformowała, że na ostatniej sesji Wójt na złożone interpelacje odpowiedział ustnie i 
nie wniesiono zastrzeżeń do uzyskanych odpowiedzi.

Radni nie wnieśli interpelacji.

Ad 7 – 8

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła o składanie wniosków 
i zapytań.

Radna B. Stachowicz podziękowała za podjęte działania w celu poprawy stanu drogi w 
Dobieszewie  biegnącej  na  cmentarz.  Jednocześnie  na  prośbę  mieszkańców  wsi 
Żarkowo  prosi  o  naprawę  w  trybie  pilnym  mostku  w  tej  miejscowości.  Powyższe 
przedsięwzięcie jest bardzo ważne z uwagi na fakt, że z tej miejscowości odbierane jest 
mleko od rolników. Firma, która je odbiera, poinformowała dostawców, że jeżeli ten most 
nie  będzie  naprawiony,  a  dojdzie  do  uszkodzenia  samochodu,  to  kosztami  naprawy 
będą obciążać Gminę.
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Wójt  poinformował,  że  sprawy związane  z utrzymaniem mostów leżą  w kompetencji 
pana Gardzielewskiego.  Obecnie są rozpoczęte procedury związane z naprawą tego 
mostu. Ma nadzieję, że w ciągu kilku najbliższych dni ten temat będzie zakończony.
Radny  I.  Ziółkowski  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  wykonano  naprawę  mostku  na 
Dudzicze?  -  od  ostatniej  sesji  nie  był  w  tamtych  rejonach  i  nie  ma  w  tej  sprawie 
rozeznania.
Wójt  poinformował,  że  powinien  być  naprawiony.  Także  nie  sprawdzał.  Obiecał,  że 
sprawdzi, czy zaplanowane prace, które zostały zlecone zostały wykonane.
Radna E. Fryckowska zwróciła się z zapytaniem, dlaczego opóźnia się termin oddania 
do  użytku  toalet  wybudowanych  w  budynku  szkoły  podstawowej  w  Dębnicy 
Kaszubskiej?
Wójt poinformował, że nie dokonano jeszcze odbioru technicznego. Sądzi, że na dniach 
to  nastąpi.  Opóźnienia  wynikają  z  faktu,  że  konserwator  od  razu  zauważył  pewne 
mankamenty, które należało usunąć przed oddaniem tych toalet do użytkowania.
Radna E. Fryckowska zwróciła się także z zapytaniem, co ze starym budynkiem toalet 
zlokalizowanym na zewnątrz?
Wójt poinformował, że będzie on wykorzystany jako zaplecze techniczne.
Radny I. Ziółkowski prosi, by zwrócić uwagę Prezesowi ZGK, by drewno, które używane 
jest w kotłowni, było dowożone w czasie, gdy dzieci są w budynku szkoły, a nie w czasie 
przerw,  gdy  dzieci  przebywają  na  zewnątrz.  Takie  postępowanie  stwarza 
niebezpieczeństwo dla dzieci.
Wójt poinformował, że ZGK dostało zlecenie przewiezienia do kotłowni zapasu drewna 
na 2 tygodnie.  Mają to jednak wykonać w taki  sposób,  by nie stwarzało to żadnych 
zagrożeń dla osób postronnych. Zwróci uwagę na zgłoszony problem. 
Przewodnicząca Rady J. Karaś uważa, że od rozwiązywania takich spraw jest dyrektor 
jednostki - w tym przypadku szkoły. Jej zdaniem jest to niepojęte, by Wójt interweniował 
w takich sprawach. Dyrektorzy odpowiadają za funkcjonowanie jednostek.
Radny  P.  Pałubicki  w  związku  z  faktem,  że  lokalizacja  skrzynek  energetycznych 
zatwierdzana jest przez Urząd Gminy prosi, by nie wyrażać zgody na ich lokalizację w 
pasie drogowym.  Skrzynki energetyczne stawiane są na wniosek właściciela i winny być 
zlokalizowane na jego gruncie, a nie w pasie drogowym.
Wójt stwierdził, że jest to sensowna uwaga.
Radny Z. Bojanowski zwrócił się z pytaniem, kiedy odbędzie się w Starostwie Przetarg 
na budowę drogi w Gałęzowie?
Wójt poinformował,  że Starostwo ogłasza przetargi na te roboty kompleksowo. Także 
zależy mu, by te prace były  wykonane jak najszybciej.  Ma nadzieję,  że ten przetarg 
odbędzie się w czerwcu.
Radny Z. Botwinionek prosi o przeniesienie skrzynki energetycznej w Starnicach oraz o 
wykonanie  prac  na  drodze  do  Troszek.  Stan  tej  drogi  jest  bardzo  zły,  trudno  nią 
przejechać. W okresie wiosennym nie wykonywano tam żadnych prac mających na celu 
poprawę stanu tej drogi.
Wójt poinformował, że przyjmuje te sprawy do wiadomości.
Radny A. Ślipek sygnalizuje,  że mieszkańcy domu nr 34 w Budowie będą chcieli  się 
spotkać w sprawie podjęcia kroków w celu zabezpieczenia ich domu przed pękaniem. 
Przebiega  tam  droga  gminna,  którą  mieszkańcy  wykorzystują  do  transportu  drewna 
opałowego. 
Radny K. Badowski zwraca się z prośbą o ustawienie znaku ograniczającego tonaż dla 
pojazdów na drodze z Mielna do "koloni Mielno".
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Wójt poinformował, że wystąpiono już z wnioskiem o pozwolenie na ustawienie takiego 
znaku zakazu.
Radna B. Stachowicz w imieniu mieszkańców m. Leśnia prosi o usunięcie drzewa, które 
jest pochylone nad budynkiem i zagraża bezpieczeństwu mieszkających tam osób.
Wójt poinformował, że temat jest znany. Drzewo, o którym mowa rośnie na prywatnej 
posesji i mieszkańcy sami muszą się z tym problemem uporać. Zaproponował Radnej 
wspólny wyjazd do tej miejscowości w celu wyjaśnienia tego problemu. 
Radna  B.  Stachowicz  prosi  także  o  uzupełnienie  ubytków  w  drodze  gruntowej  w 
Żarkowie lub dowiezienie piasku, by mieszkańcy sami we własnym zakresie mogli  to 
wykonać.
Radny K.  Żukowski  zwrócił  się  z  zapytaniem, do kogo zgłaszać fakt  wyprowadzania 
psów i zwierząt gospodarskich na plac zabaw? Plac zabaw nie jest ogrodzony a pani 
sołtys nie może sobie z tym problemem poradzić. Prosi także o informację, kto ma zająć 
się  rozplantowaniem  złożonego  kruszywa?  -  sami  mieszkańcy,  czy  zostaną  tam 
skierowani pracownicy ZGK lub prac publicznych.
Wójt  poinformował,  że istniejące place zabaw należy ogrodzić,  by nie dochodziło  do 
takich  sytuacji.  Odnośnie  kruszywa,  to  poinformował,  że  przewidziane  tam  prace 
zostaną wykonane przez zatrudnionych pracowników interwencyjnych.
Radny I. Ziółkowski zauważył,  że przy każdym placu zabaw jest tablica informacyjna, 
która zawiera zakaz wyprowadzania tam psów i zwierząt gospodarskich.
Radny A. Ślipek prosi, by ogrodzić plac zabaw zlokalizowany przy blokach w Budowie. 
Radny Z. Bojanowski zwrócił  się z zapytaniem, od kiedy rozpocznie się pozyskiwanie 
kruszywa z rozbiórki pozostałych tam budynków gospodarczych po byłym PGR?
Wójt poinformował, że w pierwszej kolejności zainteresowany jest jeszcze pozyskaniem 
cegieł rozbiórkowych, a dopiero potem będą wykonane prace związane z kruszeniem.
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że rodzice dzieci uczęszczających do 
szkoły  podstawowej  w  Dębnicy  Kaszubskiej  skarżą  się,  że  dyrektorki  ze  szkoły 
podstawowej i gimnazjum nie mogą się porozumieć w sprawie korzystania z autobusu. 
Chodzi  o zbiorowe wyjazdy dzieci  do kina czy teatru. Zapotrzebowanie na tę usługę 
zgłasza się i  uzgadnia z odpowiednim wyprzedzeniem. Na etapie rozmów dyrektorka 
gimnazjum  wyraża  zgodę,  a  następnie  w  ostatniej  chwili  cofa  to  zezwolenie. 
Niejednokrotnie jest to robione w ostatniej chwili i nawet nie ma czasu na powiadomienie 
rodziców.  Były  przypadki,  że  rodzice  sami  dowozili  dzieci  na  zaplanowane  wyjazdy. 
Prosi o informację, jak to jest z tym transportem jednych szkół na rzecz drugich?
Wójt  poinformował,  że  kierowcy  są  pod  szczególną  ochroną,  obowiązuje  ich 
rygorystyczny  czas  pracy,  którego  nie  można  przekraczać.  Utrzymanie  każdego 
autobusu sporo kosztuje. Nie spotkał się jeszcze z takimi skargami. Poinformował, że 
rozpozna temat.
Przewodnicząca rady J.  Karaś poinformowała,  że jak szkoła podstawowa w Dębnicy 
Kaszubskiej  posiadała  autobus  to  nie  było  takich  problemów.  Rodzice  byli 
przyzwyczajeni, że na takie wyjazdy zawsze można było z tego autobusu skorzystać. 
Teraz jak nie wynajmą autobusu prywatnie,  to wyjazd nie dojdzie  do skutku.  Z taką 
odmową spotkali się nie raz. Uważa, że jeżeli była wcześniej wyrażona zgoda, to nie 
może mieć miejsca odmowa w ostatniej chwili.
Wójt prosi o konkretne przypadki, nie może odnieść się do tak ogólnikowych informacji.
 Radny  A.  Ślipek  prosi,  z  uwagi  na  przyjętych  pracowników  na  prace  publiczne,  o 
przełożenie  chodnika w Budowie  łączącego wioskę z blokami.  Ten chodnik  wymaga 
podniesienia.
Wójt stwierdził, że takich chodników do przełożenia na terenie gminy jest kilka.
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Przewodnicząca Rady Gminy J. Karaś poinformowała, że w dniu 02 kwietnia 2012 r. do 
biura Rady Gminy (do wiadomości)  oficjalne pismo Polskiego Związku Wędkarskiego 
Okręg Słupsk Koło w Dębnicy Kaszubskiej w sprawie wstrzymania procedur sprzedaży 
działek nr 179 - 183 k/Grabówka. (teczka oG.0004.12.2012).
Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy mamy nabywcę na ten 
teren?
Wójt  poinformował,  że  nie  mamy  nabywcy.  Te  tereny  nabyliśmy  z  ANR  i  w  chwili  
obecnej  nie  można  podjąć  decyzji  o  jego  sprzedaży.  Nie  potrafi  powiedzieć,  jakie 
decyzje dla tych terenów zapadną w przyszłości.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  J.  Karaś  poinformowała,  że  do  biura  Rady  wpłynęła 
odpowiedź  od  Wójta  Gminy  na  pismo  pana  Grzegorza  Mieczkowskiego  z  dnia 
22.02.2012 r., które zgodnie z decyzją Rady Gminy (sesja Nr XV z dnia 29.02.2012 r.) 
zostało  przekazane  Wójtowi  Gminy  celem  rozpatrzenia  i  załatwienia.  Zapoznała 
Radnych z treścią odpowiedzi ( teczka OG.0004.4.2012). 

 Ad 9
Jadwiga  Karaś  Przewodnicząca  Rady  Gminy  o  godzinie  1430 dokonała 

zamknięcia obrad XVI sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 

Protokołowała:                                                                                 Przewodnicząca       

Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                     Rady Gminy
                                                                                                           /-/Jadwiga Karaś
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